
PROTOKÓŁ Nr LI/2018

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  27 czerwca 2018 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  17 0 0 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radny Marek Tański.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 304 do nr 316.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  dokonał 
otwarcia  LI  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym  może 
obradować i  podejmować prawomocne uchwały rada gminy.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
obecnie  przystępujemy do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesj i  rady gminy. 
Porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony na  tablicach 
ogłoszeń i  zamieszczony w Biuletynie Informacji  Publicznej .
Do  porządku  obrad  na  posiedzeniu  komisj i  zostały  wprowadzone  następujące 
projekty uchwał:
-  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
  przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  pomiędzy
  drogą powiatową 1262N a drogą wojewódzką nr 542, część działki  7/3;
-  w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody i
  odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald;
-  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia Wójta  Gminy Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  LI  sesj i  Rady  Gminy  w/g  
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Ocena wydatków na utrzymanie placówek oświatowych.
   5.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   6.  Analiza sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2017 rok.
   7.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok; 
       b)  w sprawie udzielenia absolutor ium Wójtowi Gminy;
       c)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2018 – 2027;
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       d)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok;
       e)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy
           Grunwald nieruchomości  niezabudowanych;
       f)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy po 
           umowie zawartej  na czas oznaczony do 3 lat ;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej;
       h)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/245/2014 w sprawie określenia 
           wysokości  stawek opłat  za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą
           jest  Gmina Grunwald;
       i)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
           przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  część
           działki  nr 7/3;
       j )  w sprawie zmiany uchwały Nr IV/28/03 Rady Gminy Grunwald w sprawie
          ustalenia  l iczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej  4,5
          alkoholu,  z wyjątkiem piwa, przeznaczonych do spożycia poza miejscem
          sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży;
       k)  w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie;
       l)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Gierzwałd pomiędzy drogą powiatową nr 1262N a drogą
           wojewódzką nr 542, część działki  7/3;
       ł)  w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody i
           odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald;
       m) w sprawie ustalenia  wynagrodzenia Wójta  Gminy Grunwald.
   8.  Wolne wnioski i  informacje.
   9.  Interpelacje  i  zapytania.
 10.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  przyjęcie  protokółu  z  poprzedniej  sesj i 
rady gminy.  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iście  obecności.  Znajduje  się 
w biurze  rady i  zawsze  można  zapoznać  się  z  jego  treścią.  Wnioskuję  o  przyjęcie 
protokółu z L sesj i  rady gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  L  sesj i  Rady 
Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  ocena  wydatków  na  utrzymanie  placówek 
oświatowych.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  według  sprawozdań  na  dzień  dzisiejszy 
wynika,  że wydatki  na wszystkie  placówki,  to  są wydatki  częściowo i  za czerwiec  
a  niektóre  tylko  za  maj .  Wynagrodzenia  nauczyciel i  są  płacone  z  góry  a  więc  są 
już  za  czerwiec,  natomiast  wynagrodzenia  obsługi  będą  dopiero  płacone  jutro  a  
więc  nie  są  jeszcze  ujęte  w  tych  wydatkach.  Będą  ujęte  w  sprawozdaniach 
półrocznych.  Na  dzień  dzisiejszy  wydatki  we  wszystkich  placówkach  wyniosły 
3.612.091,-  zł .  Do  tego  należy  dodać  wydatki  związane  z  dotacjami  dla  Dylewa  i 
Stębarka  –  111.525,-  zł  i  dowóz  młodzieży  do  szkół  –  325  tys.  zł .  Ogólna  kwota 
wydatków  na  oświatę  wynosi  4.049.539,-  zł .  Subwencja  oświatowa,  którą 
otrzymaliśmy  do  tej  pory  to  3.162.450,-  zł .  Na  chwilę  obecną  już  z  budżetu 
gminy,  z  naszych  dochodów  musimy  do  oświaty  dołożyć  w  granicach  miliona 
złotych. Jest  to  spowodowane wydatkami związanymi z podwyżkami płac dla
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nauczycieli .  Otrzymaliśmy  polecenie,  że  muszą  być  jak  również  z  pozostałymi 
kosztami,  które wzrastają i  tak to wygląda.  
Jeżeli  chodzi  o  szczegółowe  wydatki  to  w  gimnazjum  na  planowane  wydatki 
1.338.192,-  zł  wydatkowane  jest  750.787,-  zł ,  na  szkołę  Frygnowo  na  planowane 
1.110.941,-  zł  wydatkowano  584.765,-  zł ,  na  szkołę  podstawową  w  Gierzwałdzie 
na  planowaną  kwotę  2.038.269,-  zł  wydatkowano  1.017.918,-  zł ,  na  szkołę  w 
Mielnie  na  planowaną  kwotę  1.182.578,-  zł  wydatkowano  613.792,-  z ł ,  szkoła 
podstawowa  Szczepankowo  na  planowane  1.261.043,-  zł  wydatkowano  644  tys. 
zł .  Tak się kształ tują wydatki w szkołach.  
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  jak  jest  podwyżka  dla 
nauczycieli ,  to się subwencja nie zwiększa?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – nie.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – w telewizj i .
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  pierwsza  kwota  subwencji  była  podana 
do  końca  października,  żeby  do  projektu  budżetu  do  15  l is topada  wprowadzić.  
Była  kwota  umowna.  Następnie  w  marcu  lub  lutym przychodzi  ostateczna  kwota. 
Natomiast  podwyżki  weszły od 1 kwietnia.  Niby się  mówi,  że gdzieś  tam są ujęte.  
Oficjalnie nigdzie nie  można się dopytać,  gdzie  są.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym punktem porządku  obrad  jest  sprawozdanie  wójta  z  działalności  między 
sesjami oraz informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  inwestycje  w trakcie  real izacj i :  protokolarnie  w 
zasadzie  odebrano  inwestycję  na  trasie  Gierzwałd,  Kitnowo,  Dylewo  –  część  III  
Szczepankowo  w  dniu  25  maja  2018  roku.  Jednak  pojawiły  się  drobne  usterki  na  
wykonanych  robotach  i  dodatkowe  jeszcze  prace  do  wykonania.  Spotkanie  z 
wykonawcami  odbędzie  się  bardzo  szybko,  bo  wystąpiły  dwie  awarie  przy 
przydomowych  przepompowniach  w  Szczepankowie.  Te  awarie  prawdopodobnie 
są już usunięte.
Taką  sztandarową  inwestycją  jest  przebudowa  drogi  gminnej  Szczepankowo  – 
Domkowo.  Rozściełacz  do  precyzyjnego  przygotowania  podbudowy pojawi  się  na 
budowie.  Może  już  jest .  Geodeci  również  kończą  prace  ustalające  granice  na 
zakrętach  przed  Domkowem.  Z  Energą  Ostróda  uzgadniamy  przestawienie  słupa 
energetycznego.  Projektant  tak  wykonał  projekt  a lbo  energetycy  tak  postawil i  
s łup,  że by stał  na 1/3 na drogi.  Myślę,  że ten problem uda się szybko rozwiązać.  
Rozbudowa  kanal izacj i  sanitarnej  w  miejscowości  Grunwald  –  zaawansowanie 
tych  prac  na  dzisiaj  oceniam na  70%.  Zakładany  termin  realizacj i  zadania  to  jest  
31.08.2018 r.
Podpisałem  już  umowy  z  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich  w  Olsztynie  dotyczące 
wspólnej  budowy  tych  fragmentów  chodników  w  miejscowości  Mielno  i  
Zybułtowo. Dostarcza ZDW mater iały my robociznę.
W  związku  z  protokółem  z  dnia  16.05.2018  r.  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa  i  
Rozwoju Rady Gminy dotyczącym braku odpowiedniego ciśnienia  wody w sieci  w 
miejscowości  Dylewko  gmina  zleciła  przygotowanie  koncepcj i  prac  zakładającej 
usprawnienie dostaw wody.  Przedstawię to w dyskusj i  na końcu sesj i .
Przejęcie  obsługi  kotłowni,  taki  wniosek  wpłynął  do  nas.  Kotłownia  w  Mielnie 
jest  własnością  gminy.  Jednak  użytkują  ją  mieszkańcy  czyl i  członkowie 
wspólnoty  mieszkańców  w  Mielnie.  Wpłynął  wniosek  o  przejęcie  tej  kotłowni 
zgodnie  z  tą  umową  użyczenia,  którą  podpisal i  i  użytkują  tą  kot łownię.  Też 
przedstawię później  jak wygląda protokół z oględzin tej  kotłowni.
Przetargi na udzielanie  zamówień publicznych – brak ogłoszonych przetargów.
Przygotowujemy się do przetargu na przebudowę drogi gminnej  w miejscowości
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Frygnowo.  Jest  to  odcinek  od  drogi  wojewódzkiej  w  kierunku  szkoły 
podstawowej.  Na  to  Wydział  Geodezj i  Gospodarki  Gruntami  Urzędu 
Marszałkowskiego  przeznaczył  50  tys .  z ł .  Jest  to  50%  które  trzeba  wydać  do 
końca  roku  i  z  naszej  strony  musimy  dołożyć  50%,  możemy  za  100  tys .  zł  
wykonać odcinek w kierunku szkoły w miejscowości  Frygnowo.
Jeżeli  chodzi  o  małe  granty,  bo  takie  pytanie  było  na  komisjach.  Rozstrzygnięcie  
już  jest .  Przyszła  do  mnie  informacja,  że  miejscowość  Gierzwałd  na  swoje  
przedsięwzięcie  otrzymała  8  tys.  zł .  Projekt  zajął  pierwsze  miejsce  z 
kilkudziesięciu  projektów,  które  były  złożone.  Z  punktacją  39,8  czyli  prawie 
pełną.  Będzie to  też realizowane.  
Jeżeli  chodzi  o  gospodarkę  nieruchomościami,  to  będą  uchwały  –  w  sprawie  
nieodpłatnego  nabycia  na  własność  gminy  nieruchomości.   Tutaj  też  będzie 
uchwała  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  na  dalsze  3  lata  i  też  sprzedaży  drogi  w 
Marcinkowie.
Wykazy nieruchomości do sprzedaży:
1.  Sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  nr 34 w Mielnie  – sprzedaż w trybie
    przetargu. To co już żeśmy kiedyś omawial i .
2.  Lokal mieszkalny w miejscowości Gierzwałd – sprzedaż w trybie
    bezprzetargowym. Nabywa osoba,  która ten lokal  zajmuje.
3.  Już w tej  chwili  dojdzie  do sprzedaży tej  nieruchomości  w pobliżu kawiarenki
   „Renka w Mielnie,  to co już też kilkakrotnie  na sesjach poruszal iśmy.  
Ten wykaz wywieszony jest  na  okres  od  22.05.2018 r.  do  12.06.2018 r. .  Już  w tej  
chwil i  można przystąpić do sprzedaży.
Remonty  bieżące  i  utrzymanie  dróg  –  równanie  i  naprawa  dróg  gminnych  cały 
czas trwa.
Zapytania  ofertowe  na  dostawę  materiału  do  utwardzenia  dróg  w  miejscowości 
Omin  i  Dylewo.  Po  raz  trzeci  umieści l iśmy  zapytanie  na  stronie  BIP.  Oferty  
można  składać  do  10.07.2018  r. .  Zakup  materiału  finansowany  ze  środków 
sołeckich.  Skończono parking w miejscowości  Rychnowo. Strabag się wywiązał.  
Pozostaje  do  wykonania  odcinek  200  mb  drogi  gminnej  w  miejscowości  Omin  i  
Dylewo ze środków sołeckich.  
Oczywiście  bez  awari i  s ię  nie  obeszło  -  usuwanie  awarii  w  miejscowości 
Kiersztanowo.  Podjęto  działania  po  pojawieniu  się  bakteri i  col i .  Jest  norma  10  w 
próbce  a  było  12.  Woda  z  wodociągu  była  podawana  o  prawidłowej  zawartości  a 
tylko  jedno  odgałęzienie.  Nie  wiem  czy  to  jest  błąd  pobierających  czy 
rzeczywiście  tam cośkolwiek było.  Poza tym prace porządkowe na terenie  gminy i 
budowa  al tanki  przy  szkole  w  Szczepankowie.  Mater iał  darowany  przez 
darczyńcę a wykonują pracownicy naszej  gospodarki  komunalnej .  
Uzgadnianie  lokalizacj i  wiat  przystankowych  w  Gierzwałdzie  przy  drodze 
powiatowej  i  wojewódzkiej .  Po  uzyskaniu  uzgodnień  wylejemy  płyty 
fundamentowe pod wiaty.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  mam  pytanie 
odnośnie drogi Szczepankowo – Domkowo, kiedy jest  termin zakończenia?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – koniec sierpnia 2018 roku.
Radny –  Pan  Ryszard Bala  –  chciałem zwrócić  uwagę  na  dwie  sprawy.  Pierwsza 
-  to  ta  awaria  zasilania  w  wodę  w  miejscowości  Kiersztanowo  na  początku  tego 
miesiąca.  Przy  okazj i  tej  awarii  chcę  zwrócić  uwagę  Państwa  na 
odpowiedzialność  osób  za  to,  że  woda  została  skażona  a  w  niewłaściwy  sposób 
zadziałały  służby gminne  na  tą  awarię.  To,  że  w miejscowościach  Kiersztanowo i 
Rychnowo,  bo  tam  byłem  -  na  tablicach  nie  było  informacji  dotyczącej  sposobu 
zaopatrywania  mieszkańców wodę -  to  jest  jedna  sprawa.  Druga sprawa to  jest  to, 
jak działały osoby odpowiedzialne za odpowiednią informację.  
Ja na początku czerwca otrzymałem kilka telefonów od mieszkańców Rychnowa i
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Kiersztanówka  z  pytaniami  dotyczącymi  tej  awari i .  Niestety  na  stronie 
internetowej  urzędu  żadnej  informacji  nie  znalazłem.  Próbowałem  skontaktować 
się  z  soł tysem miejscowości  Rychnowo,  też  bez  rezultatu.  W końcu  zadzwoniłem 
do  soł tysa  miejscowości  Kiersztanowo  i  tam  w  dniu  13  czerwca,  kiedy 
obowiązywał  jeszcze  komunikat  o  nieprzydatności  wody do spożycia,  otrzymałem 
informację,  że  woda nadaje  się  do  spożycia.  Mimo,  że  parę  kroków od domu Pani  
sołtys  wisiała informacja o tym, że woda się jednak nie  nadaje.  
W związku  z  tym napisałem do Państwowej  Powiatowej  Służby Sanitarnej  pismo, 
żeby  mi  to  wyjaśniono.  Tego  samego  dnia  -  na  co  też  zwracam  Państwa  uwagę  -  
otrzymałem  odpowiedź  bez  żadnej  kwerendy  i  poszukiwania  dokumentów,  że 
woda  nie  nadaje  się  do  spożycia  a  komunikat  o  przydatności  wody  lub  też  nie  
będzie  udostępniony 14 czerwca.  Myślę,  że  odpowiedzialność  za  to  co  się  mówi  i  
co się pisze spoczywa również na osobach wybranych przez mieszkańców. 
Kolejna  sprawa  -  mam  pytanie  dotyczące  realizacj i  zamówienia  na  dostawę 
materiałów  do  remont  drogi  w  miejscowości  Omin.  Na  początku  maja  razem  z 
sołtysem  rozmawialiśmy  z  zastępcą  wójta  na  terenie  miejscowości  Omin.  Ta 
dostawa  miała  się  zakończyć  z  końcem  maja.  Dzisiaj  jest  koniec  czerwca,  ja  
byłem  w  niedzielę  w  tym  rejonie,  żadnych  robót  tam  nie  widać.  Nie  widać  tego 
materiału  zgromadzonego.  To  jest  dla  mnie  dziwne,  że  w gminie,  gdzie  jest  kilka  
żwirowni  nie  można  pozyskać  materiału,  który  mógłby  posłużyć  do  renowacji  tej  
drogi.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  po  pierwsze  osoby  które  odpowiedzialne  są  za 
jakość  wody  na  terenie  gminy  nie  są  osobami  z  wyboru  tylko  są  to  pracownicy 
zatrudnieni  w  odpowiednim  referacie  gospodarki  komunalnej .  Doskonale  sobie 
zdawali  sprawę.  Ja  osobiście  rozmawiałem  z  dyrektorem  Sanepidu  jaki  to  jest 
przypadek.  W momencie  kiedy  przyszły  wyniki  o  tym,  że  o  te  dwie  bakter ie  coli  
na  próbce  zostało  przekroczone  i  od  razu  tutaj  podjęto  czynności  o 
zawiadomieniu,  że  to  przekroczenie  istnieje.  O  tym że  istnieje  przekroczenie,  jak 
już mieszkańcy wiedzą,  to  wiedzą,  że  zawsze  dowozimy wodę,  bo  niestety tam na  
tym  wodociągu  Kiersztanowo,  który  przejęliśmy  po  PGR,  nieraz  zdarza  się 
przekroczenie  azotanów  i  nieraz  wyskakuje  cola.  Szybko  staramy  się  na  to 
zareagować.  Dla  mnie  to  jest  bardzo  wprowadzające  w  błąd  i  nieuprawnione,  bo 
wręcz  dyrektor  się  wypowiedział ,  że  nielegalne  są  działania  Pana  Ryszarda  Bali ,  
który  pismo  do  niego  skierowane  bezpośrednio  z  Sanepidu  wywiesił  na  tabl icy 
ogłoszeń.  To  ma  być  oficjalne  pismo  informujące  ludzi  o  tym,  że  w  momencie 
kiedy woda już była zdatna do spożycia,  bo 14 pismo zostało powieszone.
Radny – Pan Ryszard Bala – nie,  trzynastego Panie Wójcie.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – trzynastego jest  data  wysłania.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  i  trzynastego  po  południu  zostało  powieszone. 
Proszę nie  kłamać. Mam na to świadków.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – proszę nie podnosić głosu.  
Radny – Pan Ryszard Bala – chciałem, żeby Pan usłyszał.  Ja nie  godzę się  na to, 
żeby  wójt  opowiadał  tutaj  kłamstwa.  Niezależnie  od  tego  czy  mam  głos  czy  nie  
mam głosu.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  bym  prosił , 
żeby Pan skończył  odpowiedzi skoro nie słucha zainteresowany.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  w  każdym  bądź  razie  ja  myślę,  że  wyciągnę 
konsekwencje  prawne,  jeżeli  chodzi  o  takie  samowolne  wieszanie  ogłoszeń 
dotyczących spożywania wody.  To jest  bardzo istotne.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 6.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –
kolejnym punktem jest  anal iza sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy
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Grunwald za 2017 rok.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  sesja,  która  podsumowuje  działalność 
naszą  jako  zarządu  jak  również  i  rady  za  rok  2017.  Aby  przystąpić  do  oceny  tej  
działalności  należało  wykonać  następujące  czynności:  wykonać  sprawozdanie  do 
30  marca.  Sprawozdanie  z  budżetu  za  rok  2017  przesłać  do  RIO  i  dostarczyć  
Państwu,  żebyście  mieli  czas  zapoznać  się  z  tym budżetem.  Myślę,  że  3  miesiące  
to  wystarczający  czas,  żeby ten  budżet  dokładnie  przeanal izować.  Nie  tylko  sami 
oceniamy budżet.  Oceniają również jednostki  zewnętrzne jak również organy rady 
gminy.  Organem  zewnętrznym  który  ocenia  to  jest  Regionalna  Izba 
Obrachunkowa  w  Olsztynie,  która  wydaje  opinię  na  temat  tego  budżetu.  Ona  po 
zapoznaniu  się  z  budżet  opinię  wydała  pozytywną.  Tą  opinię  macie  Państwo  do 
materiałów załączoną.  
Po  zbadaniu  budżetu  również  Komisja  Rewizyjna  Rady  Gminy  jako  organ  rady 
gminy  również  wnosi  do  RIO  wniosek  o  udzielenie  bądź  nieudzielenie 
absolutor ium dla Wójta Gminy.  
Komisja  spotkała  się  w  odpowiednim  czasie.  W  odpowiednim  terminie  taki 
wniosek złożyła.  Złożyła  wniosek pozytywny czyli  o  udzielenie  absolutorium.  Na 
podstawie  tego  wniosku  również  RIO  odpowiedziała  komisj i  rewizyjnej ,  że 
pozytywnie  zaopiniowała  wniosek.  Komisja  składa  się  z  3  osób:  Małgorzaty 
Mazur-Wysockiej ,  Joanny  Godzwon,  Janusza  Facona.  Komisja  wypowiedziała  się 
pozytywnie.
Jeżeli  chodzi  o  ocenę  budżetu  przeze  mnie  oczywiście  będzie  to  ocena 
subiektywna,  bo  dziwne by było  gdybym ja  siebie  ganił  za  swoją  pracę.  Uważam, 
że  tą  pracę  za  rok  2017  wykonałem  dobrze.  Świadczy  o  tym  najważniejszy  dla 
mieszkańców  załącznik  nr  3,  który  mówi  wyraźnie  o  inwestycjach,  które  
realizujemy  na  potrzeby  tych  mieszkańców.  Ten  załącznik  jest  bardzo  korzystny. 
Ja  zrobiłem  zestawienie  inwestycj i  zrealizowanych  w  2017  roku  odrębnie  gdzie  
inwestycje  real izowane  przez  gminę  całkowity  koszt  wydatków  majątkowych 
wyniósł  3  mln  zł .  Środków  zewnętrznych  uzyskal iśmy  prawie  1.557  tys .  zł  a 
wkład  własny  wynosi  1.396  tys .  zł .  Uważam  że  jest  to  wynik  dobry.  Z  takich 
najważniejszych  rzeczy  to  była  zmiana  nawierzchni  drogi  gminnej  do  Korsztyna  
czyli  w  zasadzie  budowa  nowej  drogi  do  Korsztyna,  modernizacja  dróg  w 
Zybułtowie  z  udziałem  Starostwa  Powiatowego  i  Krajowego  Ośrodka  Wsparcia 
Rolnictwa.  Jest  to  bardzo  kosztowna  inwestycja.  Modernizacja  remizy  OSP  w 
Gierzwałdzie  ukończona  jak  również  ogród  terapeutyczny  i  budowa  pomostu  na 
plaży  w  Mielnie.  Te  inwestycje  zostały  zakończone  w  czasie,  opłacone  i  
rozl iczone.  Poza  tym  realizowaliśmy  zadania  uchwalone  przez  rady  sołeckie.  
Tych  zadań  było  13.  Jeżeli  chodzi  o  inwestycyjne  było  za  216.594,-  zł .  Również 
były  zadania  z  funduszy  sołeckich  gdzie  zakwalifikowane  są  w  wydatkach 
bieżących.  Tych zadań było na 41.879,-  zł .  Było tego wykonane dużo.
Jeżeli  chodzi  o  charakterystykę  wykonania  budżetu,  również  macie  Państwo 
załącznik  nr  16,  który  przedstawia  obrazowo,  bo  jest  i  ta  część  rachunkowa,  nie 
dla  wszystkich  być  może  zrozumiała.  Jest  tam  część  opisowa  w  sprawozdaniu,  
która  przedstawia  wręcz  inwestycje  po  inwestycj i ,  zakup  po  zakupie.  Łatwo 
można zapoznać się,  i le  w tym roku żeśmy zrobili .  
Budżet  na  początku  roku  wynosił  29.146.618,-  z ł .  Na  zakończenie  wynosił  już 
32.732.448,-  zł .  Z  budżetu  trzeba  wyodrębnić  co  najmniej  te  5  mln  zł ,  niecałe  na 
„500+”.  Nie  wiem  dlaczego,  ale  również  jest  w  budżecie.  Gdyby  to  wyłączyć  z  
budżetu,  to  by  było  24  mln  zł .  Na  komisjach  padło  pytanie,  i le  środków 
pozyskal iśmy  po  zatwierdzeniu  budżetu?  To  jest  prawie  1,5  mln  zł ,  które 
uzyskal iśmy  po  zatwierdzeniu  budżetu.  Jest  to  wynik  bardzo  dobry.  Jest  też 
ziarenko  dziegciu.  To  jest  zawsze  problem z  real izacją  dochodów  własnych.  Stan 
należności  z  tytułu  podatków  i  opłat  to  mamy  wzrost,  bo  to  się  kumuluje  z  kilku 
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la t .  Mamy  1.562.255,-  zł ,  jeżeli  chodzi  o  podatki.  Z  tytułu  zal iczek 
al imentacyjnych  mamy  201.285,-  zł  i  z  tytułu  funduszu  al imentacyjnego  – 
967.695,-  zł .  Jest  prawie  1.200  tys.  zł  jeśli  chodzi  o  te  sprawy  alimentacyjne.  
Gmina  musi  z  budżetu  wyłożyć  a  odzyskanie  tych  pieniędzy  jest  bardzo 
enigmatyczne,  ponieważ  decyzja  za  decyzją  przychodzi  o  umorzeniu  spraw 
dotyczących  alimenciarzy,  dlatego  że  nie  są  w  stanie  wyegzekwować  od  nich 
takich  środków.  Albo  umiejętnie  ukrywają  dochody  albo  uciekają  przed  tymi 
zobowiązaniami,  które na nich ciążą.  
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – otrzymaliście  Państwo również
sprawozdania  finansowe.  Sprawozdania  finansowe  były  dostarczone  w 
późniejszym terminie,  ponieważ ich okres realizacj i  przypadał  do końca kwietnia.  
Otrzymaliście  je  Państwo  później .  Są  to  bilanse,  rachunki  zysków  i  strat  i  zmian 
funduszu.  Sprawozdania  te  się  równoważą.  Jedne  z  drugich  wynikają.  Jest  to 
zestawienie  tabelaryczne  i  l iczbowe.  Żadnej  opisówki  tutaj  nie  ma.  Pokrywają  się 
z  danymi,  które są zawarte  w opisowym sprawozdaniu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  ogólną  uwagę  dotyczącą  realizacj i  budżetu. 
Budżet  został  wykonany na  poziomie  95%.  Nie został  wykonany ani  w dochodach 
ani  w  wydatkach.  2017  rok  jest  to  kolejny  rok,  kiedy  zadłużamy  gminę,  żyjemy 
niejako  na  kredyt .  Przypomnę  Państwu,  że  w  ciągu  3  lat  ostatnich  z  3.800  tys.  zł 
zadłużenia  na  koniec  2014  roku  zadłużenie  nasze  wzrosło  do  prawie  8  mln  zł .  W 
ciągu 3 la t  zadłużyliśmy się  o  ponad 4 mln zł  ponad to,  co mieliśmy w 2014 roku. 
To  powoduje,  że  wyczerpal iśmy  możliwości  kredytowania  jakichkolwiek 
przedsięwzięć.  Gdyby nawet  pojawiły się  bardzo atrakcyjne programy,  do których 
można  by   aplikować,  ze  względu  na  brak  możliwości  sfinansowania  tego,  nie 
jesteśmy  w  stanie  w  tych  programach  uczestniczyć.  Może  to  jest  wytłumaczenie  
takiego  opracowywania  projektów  i  aplikacj i  do  różnych  programów,  żeby  te 
projekty odpadały i  żebyśmy nie musieli  martwić się skąd pozyskać środki.  
W tym budżecie  2017 roku jak  Państwo mogli  s ię  zapoznać  jest  szereg  inwestycj i  
i  to  tych  większych  i  mniejszych,  które  zostały  źle  zaplanowane  i  źle 
zrealizowane.  Wydatki  na  te  inwestycje  przekraczają  niejako  takie  zdrowo 
rozsądkowe  podejście.  Przykładem  może  być  stacja  podnoszenia  ciśnienia  wody 
w  Dylewie  czy  też  oświetlenie  drogi  w  miejscowości  Mielno.  Gdzie  na 
powieszenie   4  opraw  wydano  26  tys .  zł .  Ja  nie  widzę,  żeby  te  latarnie  były  ze 
srebra  czy  też  pozłacane.  Zwykłe  oprawy  za  kwotę  po  800,-  zł  w  sklepach  
internetowych  takie  oprawy można  kupić,  ale  wydano  26  tys.  z ł .  Dzisiaj  okazuje 
się,  że  rozważamy  potrzebę  uregulowania  sprawy  zaopatrzenia  mieszkańców 
Dylewa  i  Dylewka  w  wodę,  bo  stacja  podnoszenia  ciśnienia  wody  nie  spełnia 
swoich zadań a wydaliśmy na nią  też spore pieniądze z budżetu gminy.  Co jeszcze 
daje się zauważyć przy realizacj i  tego budżetu? Brak jakiegokolwiek podejścia do 
szukania  oszczędności  i  racjonalnego  gospodarowania  tymi  środkami,  które 
mamy.  Oczywiście  wiedzieliśmy  wcześniej ,  że  środków  zewnętrznych  będzie 
mniej .  Trzeba  było  pomyśleć  o  tym,  jak  podejść  do  problemu,  żeby  sporządzić 
plan  budżetowy  tak,  żeby  tych  środków  wystarczyło  na  przedsięwzięcia,  które 
zaplanowaliśmy,  na  ewentualnie  nowe  programy,  które  mogły  się  pojawić. 
Uważam, że budżet został  zreal izowany źle.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  do  tego  co  Pan 
powiedział  odnośnie  tego  zadłużania  się,  to  mam  w  pamięci  coś  takiego  jeżeli 
chodziło  o  szpi tale.  Zadłużone  szpitale,  które  były  bardzo  zadłużone  to  je 
oddłużyli  a  ci  później  żałowali ,  że  wszyscy  się  nie  zadłużali .  Tak  to  u  nas  
wygląda.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  gdybyśmy  byli  f irmą  prywatną,  być  może 
moglibyśmy  zadłużać  się  w  nieskończoność.  Całe  szczęście  jesteśmy  instytucją 
publiczną i  nad tym, i le  możemy wziąć kredytu czuwa ustawa o finansach
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publicznych i  jej  egzekutor czyli  Regionalna Izba Obrachunkowa. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  oczywiście 
zgadzam  się.  Tyle  że  wyborców  naszych  nie  bardzo  interesuje,  ich  interesuje  to  
co jest  tworzone na miejscu,  to co widać.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  wypowiedzi  tak  bardzo ogólnikowe i  człowieka, 
który  w  zasadzie  tutaj  nie  zna  real iów  funkcjonowania  samorządów,  bo  sam 
zauważył,  że  kiedy  wzrosło  nasze  zadłużenie,  kiedy  zaczęliśmy  real izować  takie 
bardzo  kosztowne  inwestycje,  w  momencie  kiedy  przewodniczącym  został  akurat 
Pan  Ryszard  Bala.  Wtedy  ja  też  o  niektórych  inwestycjach  mówiłem,  że 
rzeczywiście  obeszło by się  bez nich,  ale zaczęliśmy to realizować. 
Stacja  podnoszenia  ciśnienia  wody  to  nie  jest  s tacja,  która  podnosi  c iśnienie  
wody  w  Dylewku  tylko  w  Dylewie  i  o  tym  trzeba  wiedzieć,  jeżeli  chce  się 
zabierać  głos  publicznie  a  nie  wprowadzać  celowo  ludzi  w  błąd.  Dylewko  jest 
całkiem  inną  sprawą.  Problem  Dylewka  to  nie  leży  w  tym,  że  działa  źle  sieć  
wodociągowa  tylko  w  tym,  że  jest  nieprawidłowe  użytkowanie  tej  wody  przez 
ludzi,  którzy  użytkują.  Kiedy  są  spadki  wody,  wtedy kiedy  jest  akcja  oprysków  i  
kiedy  jest  akcja  podlewania  ogródków.  Wtedy  są  spadki,  do  tego  dodać  jeszcze 
awarie i  inne rzeczy i  wtedy są spadki.  
Na  dzisiaj  ja  podałem  na  ostatnich  komisjach,  że  gmina  jest  zadłużona  na  7.300 
tys .  zł .  Myślę,  że to  nie  koniec,  bo na pewno w tym roku będziemy musiel i  o tych 
sprawach  porozmawiać,  bo  są  wzrosty  wydatków.  Idzie  energia  w  górę,  idzie 
pal iwo  w  górę,  robocizna  idzie  w  górę,  bo  w  tej  chwili  już  nawet  najniższa  
stawka,  najniższe  wynagrodzenie  bardzo  mocno  poszło  w  górę,  nie  mówię  o 
oświacie,  bardzo mocno idą w górę.  Nie martwię się o budżet gminy,  bo naprawdę 
jeszcze  możliwości  budżetowe  gminy  są  i  kwestia  umiejętności  wykorzystania 
kredytów  jest  bardzo  ważna.  Nie  jest  chwałą  to,  że  nieraz  patrzymy  w 
zestawieniu gmin,  że są  w zestawieniu cztery,  pięć gminy wcale nie  zadłużone.  Ja  
takich  wójtów  bym  się  pozbył  od  razu.  Co  obchodzi  mieszkańców  zadłużenie  
gminy,  którego oni  i  tak  nie  spłacają.  Ich  interesuje  żeby mieli  drogę  przyzwoitą,  
żeby  miel i  szkołę,  żeby  mieli  wszelkie  socjalne  zdobycze,  które  w  tej  chwili  
można  posiadać.  Tak  samo  jakby  ktoś  zaczął  zbierać  na  te lewizor  i  może  w 
przyszłości  kiedyś  go  kupi.  Chyba  łatwiej  wziąć  kredyt  i  kupić  ten  telewizor  i  
mieć  go  i  spłacać.  Co  do  kredytów,  chciałbym  przejrzeć  sprawy  kredytowe 
największych  gospodarstw,  nie  dają  sobie  rady  bez  kredytów.  Tak  samo  i  my 
korzystając  ze  środków  unijnych,  które  będą  do  2020  roku,  powinniśmy 
maksymalnie  wykorzystać  możliwości  kredytowe,  żeby  jak  najwięcej  zrobić. 
Później  jak  sami  oglądacie  telewizję,  mówi  się  o  znacznym  ograniczeniu 
środków.  Być  może  w  końcu  ta  unia,  bo  jest  na  granicy  rozpadu,  dopóki  możemy 
powinniśmy z  tego  korzystać.  W tym  punkcie  jestem za  tym,  żeby  korzystać  i  na 
pewno  wszystkim  mieszkańcom  to  wytłumaczę  i  to  zrozumieją.  Na  pewno  osoba, 
która  nie  pracowała  w  samorządzie,   żyła  tylko  z  budżetu  państwa  nie  powinna 
się  na ten temat  specjalnie  wypowiadać.  
Radny Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  u nas  dopiero  skończyło  się  posiedzenie. 
Większość  samorządów  korzystając  z  tego,  że  taka  chwila  może  już  się  nie  
powtórzyć,  nie  będzie  możliwości,  chce  skorzystać  jak  najwięcej .  Zresztą 
widzimy co się  dzieje w Unii  Europejskiej .  Takie rozdanie jak było wcześniej ,  jak  
jest  teraz  może  już  się  nigdy  nie  powtórzyć.  Głupotą  ze  strony  samorządów 
byłoby  nieskorzystanie  z  kredytów,  bo  one  uzupełniają  wkład  własny 
dofinansowany  w  75%  a  w  naszym  przypadku  z  PROW jest  dofinansowywany  w 
67%. Samorząd miejski  Ostróda wyemitował  obl igacje  na kwotę   około 25 mln  zł , 
teraz  Gmina  Ostróda.  Każdy z  nas  jest  świadomy,  że  jeżeli  tego  w tym momencie  
nie  wykorzystamy,  to nie powstaną takie  drogi jak do Domkowa czy Korsztyna.
Radny – Pan Ryszard Bala –  ja nie jestem za tym, żeby nie  brać kredytów w
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ogóle.  Gdybyśmy  miel i  większe  możliwości  gospodarowania  własnymi  środkami 
zgromadzonymi  w  budżecie,  to  tych  kredytów może  nie  trzeba  było  brać  w takiej  
wysokości.  Środki  zgromadzone  w  budżecie  przeznaczyć  na  realizację  zadań 
własnych. 
Do  tego  co  Pan  Henryk  Kacprzyk  powiedział  przy  projektowaniu  tej  s tacj i 
podnoszenia  ciśnienia  wody  trzeba  było  pomyśleć  o  tym,  żeby  wykorzystać  ten  
moment  do  zaopatrzenia  mieszkańców  Dylewka  w  odpowiednią  i lość  wody  tak, 
żeby  nie  stanowiło  to  problemu  wtedy,  kiedy  podlewają  ogródki,  wtedy  kiedy 
rolnicy  dokonują  oprysków.  Poza  tym to  jest  Pana  zadanie  dochodzenie  tego,  kto 
w  nielegalny  sposób  korzysta  z  mienia  gminy.  Pan  mnie  straszy,  będzie  Pan 
pociągał  jakieś  sznurki  w zakresie  tego,  że  powiesi łem na  tabl icy ogłoszeń  pismo 
skierowane  do  mnie  jako  do  radnego  po  to,  żeby  mieszkańców  uprzedzić,  
poinformować  a  nie  potrafi  Pan  wyegzekwować  tego,  żeby  wodę  pobierano  tylko  
tam gdzie to jest  możliwe i  dopuszczalne,  i  żeby za tą  wodę płacono.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chodzi  o  pieniądze,  które  ewentualnie  byśmy 
zaoszczędzili  czy  zapoznaliście  się  Państwo  z  obsługą  kredytów,  i le  kosztują  nas 
obsługi  kredytów  –  gdzieś  tam  310  –  320  tys .  zł  rocznie.  Raty  w  tym  roku 
płacil iśmy  650  tys .  zł  i  co  za  to  byśmy  zrobili .  Co  za  mil ion  da  się  zrobić,  jaką 
inwestycję?  Jeżel i  2  mil iony  kosztują  te  inwestycje  czyli  droga  do  Domkowa 
razem kosztuje  prawie  trzy mil iony.  I  te  dwie  inwestycje  kanalizacyjne,  to  w tym 
roku  realizujemy  na  6  mln  zł .  Czy  my  kiedykolwiek  bylibyśmy  w  stanie  jako 
gmina zrealizować takie  inwestycje?  Tylko umiejętne  manewrowanie  z  kredytami.  
My mamy  jak  już  żeście  WPF  obejrzeli  do  2027  roku   czyl i  to  jest  9  lat .  To  jest 
nie  wiele.  Za  te  9  lat  te  300  tys .  zł  to  inflacja  zeżre  razem  z  tym  wszystkim.  
Trzeba  właśnie  myśleć  przyszłościowo,  patrzeć  na  cały  rynek,  na  koniunkturę, 
rzeczy  które  się  dzieją  w  gospodarce  i  z  tego  wnioski  wyciągać.  To  jest  cała 
umiejętność  kierowania  samorządem.  Możemy  teraz  przerwać  wszystko  w 
przyszłym  roku,  spłacić  kredyty,  bo  dwa  lata  będzie  potrzeba,  żeby  spłacić 
wszystko  na  zero  i  co  z  tego.  Myślicie,  że  będą  mieszkańcy  zadowoleni?  
Absolutnie  nie,  bo  uciekną  nam wszystkie  programy unijne,  uciekną  inne  dotacje 
czy  współfinansowanie  inwestycj i  z  powiatem  czy  z  innymi.  Jest  teraz 
koniunktura  sprzyjająca  i  wtedy  nie  będzie  tego  można  zrobić.  Takie  jest  moje 
zdanie na ten temat.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  odnośnie 
oszczędzania Pan mówił,  to  jest  moje własne  zdanie,  że gdyby samorządy zaczęły 
oszczędzać,  przekonany jestem, że samorządy by dostały zadania własne z rządu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  tylko  chciałem  sprostować  to  co  Pan  Wójt 
powiedział .  Rozliczenie spłaty tego zadłużenia do 2027 roku to dotyczy tej  kwoty 
7,5  mln  zł  w dniu  dzisiejszym czy 8  mln  zł  na  koniec  2017 roku.  Czy to  oznacza,  
że  my  w  przyszłym  roku,  w  następnych  latach  nie  będziemy  brali  kredytów? 
Oczywiście,  że będziemy.  W związku z tym to zadłużenie  będzie  w dalszym ciągu 
rosło a  termin spłaty tego zadłużenia będzie się przesuwał  w WPF na kolejne la ta.  
Tak  jest  Panie  Wójcie.  Ta  rozpisana  w  WPF  spłata  obecnego  zadłużenia  dotyczy 
tylko  takiej  sytuacj i ,  że  w następnych  latach  nie  będziemy brali  żadnego  kredytu. 
Dlatego  w  2027  roku  to  zadłużenie  nam  się  skończy.  Ale  tak  nie  będzie,  bo  bez 
kredytów  niestety  nie  można  funkcjonować.  Trzeba  ten  kredyt  brać  tylko  w 
określonych  warunkach  i  w  określonym  zamiarze  a  nie  dlatego,  że  zabrakło 
pieniędzy,  to nie  szukamy oszczędności tylko bierzemy kredyt.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  znowu Pan wprowadza w błąd radnych.  Czy Pan 
zobaczył  w  2027  ile  do  spłaty  jest ,  na  pewno  nie  dziewięćset  tylko  dwieście  czy  
i leś.  Proszę  zajrzeć  w WPF a nie  wprowadzać  na  sali  radnych w błąd.  To nie  jest ,  
że  kredyt  teraz  będzie  płacony  do  2027  roku.  Maleje  z  każdym  rokiem.  Musimy 
pilnować  tego  pułapu,  żebyśmy  nie  przekraczal i  rocznie  tego  pułapu  mil iona 
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spłaty,  a  w  tym  roku  mniej  spłacamy  razem  z  kosztami  i  milion  przeznaczać  na 
inwestycje.  W  tym  roku  porwaliśmy  się  na  potężne  inwestycje,  bo  akurat 
dostal iśmy  środki,  bo  wydajemy  ze  swoich  środków  prawie  3  mln  zł  na 
inwestycje.  Uważam,  że  słusznie,  to  naprawdę  się  rozkłada.  Co  roku  maleje.  
Koniec  roku 2027 to  zostanie  tam gdzieś  550 tys.  zł .  Trzeba  abstrakcyjnie  myśleć 
i  patrzeć.  
Radny – Pan Ryszard Bala – jeżel i  w kolejnych latach nie  będziemy dobierali .  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – musimy dobierać,  powinniśmy.
Innych uwag nie zgłoszono.  

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
przechodzimy  do  podjęcia  uchwał  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego za 2017 rok.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  odczytał  opinię 
Komisj i  Rewizyjnej  o  sprawozdaniu  finansowym gminy  za  2017  rok  i  wykonaniu 
budżetu gminy za 2017 rok.
(Opinia  w załączeniu – zał.  nr 3).
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny 
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  LI/304/2018  w 
sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok.
(Sprawozdanie w załączeniu – zał  nr 4).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  -  przechodzimy do 
podjęcia  uchwały w sprawie udzielenia absolutor ium Wójtowi Gminy.
Jak  ostatnio  mówiłem,  jest  to  głosowanie  inne  od  wszystkich  czyli  głosowanie 
większością  ustawowego  składu  rady  gminy  czyl i  głos  wstrzymujący  jest  też 
głosem przeciwnym.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  odczytał  Wniosek 
Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy.
(Wniosek w załączeniu – zał.  nr 5)
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 11 głosami za,  przy 1 głosie przeciw (radny
Pan  Ryszard  Bala),  2  głosach  wstrzymujących  (radny  Dariusz  Borkowski,  Adam 
Butrymowicz)  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/305/2018  w  sprawie  udzielenia 
absolutor ium Wójtowi Gminy.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dziękuję  Państwu  za  absolutor ium  stosunkiem 
głosów  bardzo  dla  mnie  istotnym.  Naprawdę  wierzcie,  że  postaram  się  zrobić 
wszystko  i  mam  doświadczenie,  wiem  jak  wykorzystywać  te  środki,  które 
posiadamy,  skromne  nasze  środki,  bo  niedawno  byliśmy  na  dwa  tys iące  którymś 
miejscu,  z  czego się  nie  martwiłem. W tej  chwili  przeszliśmy na tysiąc sześćsetne 
miejsce  i  zacząłem  się  martwić,  bo  dochody  nasze  wzrosły  i  wszystkie  
współczynniki,  które  do  jakichś  tam  wniosków  czy  innych  wzrosły  nam  i  do 
subwencji  i  obniżają  subwencję  nam.  Zastanawiałem  się  nad  tym,  czy  nie  lepiej 
mieć  mniejsze  dochody  a  większe  subwencje,  które  są  pewne  czy  większe  
dochody  a  mniejsze  subwencje.  Myślę,  że  powinniśmy  iść  w  tym  kierunku,  żeby 
mieć  dochody  własne  większe.  Świadczy  to  o  naszym  rozwoju  gospodarczym 
lokalnym  a  nie  to  co  się  nieraz  zarzuca  tym  biednym  gminom,  że  żyją  na 
garnuszku  innych.  Myślę,  że  wykorzystałem w tym  roku  te  możliwości  do  granic  
wytrzymałości  budżetu  naszego i  myślę,  że  jesteście  z  tego zadowoleni,  że  żeście  
tak zagłosowali .
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejnym 
punktem  porządku  obrad  są  dwie  uchwały  finansowe  –  pierwsza  uchwała  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Grunwald  na  la ta  2018 
– 2027 i   w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok.
Te  zmiany  były  rozpatrywane  na  komisj i .  Czy  są  dodatkowe  pytania  do  tych  
uchwał?
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny 
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/306/2018  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Grunwald  na  la ta  2018 
– 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny 
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/307/2018  w 
sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  kolejna  uchwała 
w sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy Grunwald 
nieruchomości  niezabudowanych.
Salę obrad opuściła  radna Alina Szymańska.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  projekt  dotyczy  dwóch  dróg  w  byłej  Stacj i 
Hodowli  Roślin  Mielno.  Jest  to  droga  prowadząca  do  tych  głównych  budynków 
jak  i  droga  wzdłuż  parku,  który  przekazali  nam  Jezuici .  Te  dwie  drogi  po 
dzisiejszej  uchwale  rady  gminy  podjętej  przejdą  na  własność  gminy.  Będziemy 
mogli  przystąpić  do  sporządzenia  protokółu  i  aktu  notar ialnego.  To  jest  ta  droga  
przy  hydroforni  do  tych  zabudowań.  Tam mieszkańcy już  mieszkają  a  ta  druga  to 
jest  przedłużenie  od  drogi  gminnej  do  drogi  wojewódzkiej .  Droga  gminna  to  jest 
droga publiczna,  tak że mieszkańcy dojazd mają ogólnie dostępny.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/308/2018  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald 
nieruchomości  niezabudowanych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).
Radna Alina Szymańska powróciła na salę  obrad.

Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  uchwała  następna 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie 
zawartej  na czas oznaczony do 3 la t .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  miejscowości  Dylewo  działkę  Nr  67,  tam 
gdzie  znajduje  się  kotłownia  jest  2,25  ara  wydzierżawione  pod  działalność 
handlową.  Okres  3  lat  minął  czyli  kompetencje  moje  tu  się  kończą.  Powyżej  3  lat 
rada gminy wyraża zgodę na dzierżawę na dalszy czas.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/309/2018  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie  zawartej  na  
czas oznaczony do 3 lat .  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – następna uchwała
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w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  w  miejscowości  Marcinkowo.  Chodzi  o 
drogi  wewnątrz  polne.  Właściciel  gruntów  po  obu  stronach  drogi  wyraził  chęć 
nabycia  drogi,  która  tylko  i  wyłącznie  prowadzi  do  jego  działek.  Tu  jest  4  
właściciel i ;  ojciec,  dwóch synów i  żona.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/310/2018  w  sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLV/245/2014  w  sprawie  określenia  wysokości  
stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg,  których  zarządcą  jest  Gmina 
Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  związane  jak  już  informowałem  na 
komisjach  z  rozwojem sieci  szerokopasmowej  za  330  mln  złotych,  które  trwa  już 
kilkanaście  lat  i  końca  nie  widać.  Marszałek  zwróci ł  s ię  do  samorządów  o 
zmniejszenie  dla  podmiotu,  który  będzie  real izował  tzw.  inwestycję  „ostatniej  
mil i”  czyl i  od  punktu  dostępowego  do  odbiorcy  o  obniżenie  dla  tego  podmiotu, 
który wygra przetarg te  stawki w pasie  drogowym.  Tutaj  dokładnie  są  podane,  jak 
również  w  uzasadnieniu  Państwu  dokładnie  wyjaśni łem  o  co  tu  chodzi.  Jak  na 
komisjach  stwierdziliśmy jest  to  inwestycja  bardzo  długo  trwała.  W każdym bądź  
razie z  naszej  strony przeszkód nie będzie jeżel i  tą  uchwałę przyjmiemy.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1  
głosie  wstrzymującym (radny Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/311/2018  w 
sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLV/245/2018  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg,  których  zarządcą  jest  Gmina 
Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  część działki  nr 7/3.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chodzi  o  uchwałę  uchwalenia  miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Wcześniej  przyjmowaliśmy  uchwałę, 
sesję  wstecz  studium  uwarunkowań  architektonicznych.  Dla  gruntu,  który  objęty 
jest  planem miejscowym przeprowadzono całą  procedurę  planistyczną  wynikającą 
z  ustawy  o  zagospodarowaniu  przestrzennym.  Dotyczy  ona  kopalni  między 
Wróblami  a  Gierzwałdem.  Z  odpowiednimi  zastrzeżeniami,  uzgodnienia 
wszystkich  stron  są,  nie  wniesiono  w  trakcie  realizowania  tej  uchwały  żadnych 
uwag.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/312/2018  w  sprawie 
uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy 
Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  część działki nr 7/3.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  IV/28/03  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie 
ustalenia  l iczby  punktów  sprzedaży  napojów  zawierających  powyżej  4,5% 
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alkoholu,  z  wyjątkiem  piwa,  przeznaczonych  do  spożycia  poza  miejscem 
sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  kiedy  przyjmowaliśmy  taką  uchwałę  zaszła 
potrzeba,  komisja  zajmująca  się  przeciwdziałaniu  patologiom  zwróciła  się  do 
mnie  o  przygotowanie  projektu  uchwały  zwiększającej  o  jeden  punkt  powyżej 
4,5% alkoholu  dla  restauracj i  w  miejscowości  Mielno,  która  ma  być  uruchomiona 
na  początku  lipca.  Na  okres  jaki  nie  wiem,  bo  nie  złożono  jeszcze  do  mnie  
wniosku.  Mieliśmy  wyczerpane  już  wszystkie  punkty  wynikające  z  ostatnich 
ustaleń.  Dlatego  też  jedyną  możliwością,  żeby  tam  udzielić,  mówię  o  spożyciu  
alkoholu  na  miejscu  a  nie  na  wynos,  jedyną  możliwością  jest  zwiększenie  do  6 
punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych  zwierających  powyżej  4,5  alkoholu.  
Jeszcze raz zaznaczam, z  przeznaczeniem do spożycia na miejscu.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ta  uchwała  nie  ma  uzasadnienia.  Celowym  byłoby 
uzasadnienie  umieścić,  gdzie  6  punktów  się  znajduje,  po  to  żeby  i  radni  i 
pozostali  mieszkańcy  wiedzieli  gdzie  w  kulturalny  sposób  można  spożywać 
napoje alkoholowe na miejscu.  Dlatego być może teraz usłyszymy gdzie,  w jakich 
miejscach te  6 punktów się znajduje.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk - „Austeria”,  Stębark „Rycerska”,  Pacółtowo
„Pałac”,  „Pola  Grunwaldu”  i  Kawiarenka  „Renka”  i  szósta  będzie  „Krokodyl”.  
Nie wiem czy tak będzie się  nazywać, ale zwyczajowo wiem że „Krokodyl”.
Radny – Pan Ryszard Bala – a Pola Grunwaldu to całe?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – bar  na polach.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  muzeum  tam  prowadzi  działalność.  Oni 
dzierżawią.
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących się  nie  było – podjęła  uchwałę Nr LI/313/2018 w sprawie zmiany 
Uchwały NR IV/28/03 Rady Gminy Grunwald w sprawie ustalenia  l iczby punktów 
sprzedaży  napojów  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu,  z  wyjątkiem  piwa, 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem jak i  w miejscu sprzedaży.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  od  1  września  2017  roku  w  ramach 
projektu  powstało  przedszkole  samorządowe  w  Mielnie.  Oprócz  tego  funkcjonuje 
Szkoła  Podstawowa  w  Mielnie.  Po  zakończeniu  projektu  czyli  do  końca  sierpnia 
projekt  się  kończy,  ze  względów  organizacyjnych  zasadne  będzie  podjęcie 
uchwały  o  utworzeniu  zespołu  szkolno  –  przedszkolnego  w  Mielnie  gdzie  będzie 
dyrektor,  który  będzie  zarządzał  całym  zespołem  a  nie  oddzielnie  dyrektor  dla  
przedszkola  i  oddzielnie  dyrektor  dla  szkoły.  Chodzi  o  połączenie  i  zarządzanie  
zespołem. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  prosiłem  na  komisjach,  żeby  wyjaśnić  jak 
wygląda  sprawa  statutu  dotychczasowego  przedszkola  i  dotychczasowej  szkoły 
podstawowej.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  na  komisj i  Pan  powiedział ,  że  nie 
oczekuje odpowiedzi.
Radny – Pan Ryszard Bala – na komisj i  nie  oczekiwałem, ale  teraz myślałem, że 
usłyszę odpowiedź.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  -  „ § 18  pkt  1.  Postanowienia  zawarte  w 
Statutach  Przedszkola  i  Szkoły  Podstawowej  pozostają  w  mocy  za  wyjątkiem 
postanowień  uregulowanych  odmiennie  w  niniejszym  Statucie”.  Ten  paragraf 
wyczerpuje odpowiedź na Pana pytanie.
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Innych uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1  
głosie  wstrzymującym (radny Ryszard Bala)  – podjęła  uchwałę Nr  LI/314/2018 w 
sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 15).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – kolejna uchwała
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Gierzwałd,  pomiędzy 
drogą powiatową nr 1262N a drogą wojewódzką nr 542, część działki  7/3.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tu  przystąpienie  jest  do  opracowania 
miejscowego  planu,  złożone  przez  ten  sam  podmiot,  który  ma  realizować  to 
pierwsze  zadanie  czyli  budowę kopalni  kruszywa.  Jest  to  rozciągnięte  w kierunku 
Kiersztanowa  o  dalszą  część  tej  działki,  dla  której  przyjęliśmy  plan  miejscowy.  
Kto  zna  tą  drogę  w  kierunku  Kiersztanowa,  to  tak  na  wysokości  l inii  średniego 
napięcia.  To  jest  przystąpienie  do  opracowywania  planu.  Tak  że  cała  procedura 
planistyczna  musi  zostać  wyczerpana.  Trwać  będzie  z  pól  roku.  Osoby 
zainteresowane proszę obserwować internet  i  w razie uwag czy zastrzeżeń do tego 
planu  wnosić  uwagi.  To  jest  uchwała  o  przystąpieniu  do  sporządzenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania.  Ja  analizując  tą  propozycję  nie  znalazłem 
jakichś  sprzeciwów,  warunków  które  by  nie  pozwalały  w  tym  miejscu  na 
powiększenie tej  kopalni.  To i  tak będzie jedna uciążliwość dla  nas.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1  
głosie  wstrzymującym  (radny  Arkadiusz  Piasecki)  –  podjęła  uchwałę  Nr 
LI/315/2018  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego   gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym 
Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową  nr  1262N  a  drogą  wojewódzką  nr  542, 
część działki 7/3.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 16).

Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  następna uchwała 
w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i 
odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  regulamin  funkcjonował  na  terenie  naszej 
gminy.  Niestety  zmiana  jeżeli  chodzi  o  ustawodawstwo  dotyczące  zmiany  ustawy 
prawo  wodne  wymusza  zmianę  tego  regulaminu.  Dużo  nie  został  zmieniony.  Sam 
regulamin,  który  uchwalaliśmy ileś  la t  wstecz  będzie  zmieniony  tylko  w  punkcie 
w  § 16.  Jest  to  zapis  dotyczący,  że  „Gmina  może  pobierać  określoną  w  taryfie 
opłatę  za  wykonywanie  czynności  związanych  z  odbiorem  przyłączy.”  Tego  nie 
będzie  wprowadzonego.  Ta  ustawa  wymusza  to,  że  musieliśmy  taki  projekt 
przedstawić.  To  nie  jest  końcowe  działanie  jeśli  chodzi  o  ten  regulamin. 
Regulamin  wstępnie  przyjęliśmy.  On  zostanie  przesłany  do  „Wód  Polskich”, 
gdzie  zostanie  zaopiniowany  i  temat  wróci.  W  ciągu  3  miesięcy  temat  powinien 
do  nas  wrócić  i  wtedy  rada  gminy  dopiero  podejmie  uchwałę  o  przyjęciu  tego 
regulaminu  i  będzie  on  obowiązywał  do  1  stycznia  2019  roku.  Przy  tej  okazj i 
chcę  poinformować  radnych  i  soł tysów  i  wszystkich,  którzy  są  tu  obecni,  że  
radom gmin  odebrano  już  możliwość  ustalania  wysokości  cen  za  wodę,  za  ścieki,  
za  te  rzeczy związane  z  użytkowaniem tych  dwóch rzeczy.  Trzeba  będzie  zwracać 
się  corocznie,  co dwa lata  o  dokonywanie,  o  ustalanie  nowych cen  jeżeli  chodzi  o  
wodę i  ścieki.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałem  sprostować  to  co  wójt  powiedział .  Rada 
nie  miała  kompetencj i  w  ustalaniu  cen  za  wodę  i  za  ścieki.  Miała  kompetencje  
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zatwierdzania  taryf ,  które  opracowuje  i  przygotowuje  wójt  i  przedkłada  radzie.  
Rada  mogła  te  taryfy  albo  zatwierdzić  albo  je  odrzucić.  Nie  miała  żadnego 
wpływu na wysokość stawek za wodę i  za ścieki.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie uważa Pan to za sprzeczność wewnętrzną,  że 
mogła  odrzucić  albo  przyjąć  a  nie  miała  wpływu  na  ustalenie.  Ja  nie  rozumiem 
tego.  Miała  wpływ, bo mogła nie zatwierdzić.
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 11 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 3 
głosach  wstrzymujących  się  (radny  Ryszard  Bala,  Dariusz  Borkowski,  Adam 
Butrymowicz)  –  podjęła  uchwałę  Nr  LI/316/2018  w  sprawie  zatwierdzenia 
projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków 
obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w sprawie ustalenia  wynagrodzenia Wójta  Gminy Grunwald.
Ta  uchwała  jest  podyktowana  tym,  że  rząd  ustali ł ,  że  będziemy  obniżać  20% 
pensje  samorządowców.  Moim  zdaniem  jest  to  bardzo  dziwne,  że  nie  zostało  to  
nakazane  tylko  było  powiedziane,  że  my  jako  rada  mamy  od  razu  ustalić  o  20% 
niżej  czyl i  z  góry jest ,  że  mamy ustal ić  20% niżej .  Jest  to  decyzja  rządu,  czyli  są  
władze  rządowe,  które  mogą  o  tym  zadecydować.  Już  kiedyś  mieliśmy  taką 
uchwałę,  uchwałę  o  wygaszeniu  mandatu,  gdzie  tak  samo  zarządzenie  zastępcze 
wydał  wojewoda,  które  niczym  nie  skutkowało.  Uważam,  że  jest  to  uchwała 
wymuszona. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący,  szanowni  Państwo  tak  to 
jest  w  naszej  demokracj i ,  że  akty  prawa,  które  nie  zostały  uchylone,  obowiązują.  
Moje  osobiste  zdanie  na  ten  temat  wyrazi łem  na  posiedzeniach  komisj i .  Ono  nie  
ma  tutaj  is totnego  znaczenia.  Istotne  jest  w  tym  wszystkim  to,  że  to  co  jest  
prawem  obowiązującym,  obowiązuje  również  nas.  Skoro  rada  gminy  ma 
kompetencje  ustalenia  wynagrodzenia  wójta,  ustala  to  wynagrodzenie  na 
podstawie  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego  zamieszczonych  w 
Rozporządzeniu  Rady  Ministrów,  to  jest  w  jakiś  sposób  zrozumiałe.  W tej  chwili 
Rozporządzenie  Rady  Ministrów  zmieniło  te  widełki  według  których  ustala  się 
wynagrodzenie  zasadnicze,  w  związku  z  tym  zachodzi  potrzeba  skorygowania 
wynagrodzenia  wójta,  bo  w  tej  chwili  to  wynagrodzenie  zasadnicze  wójta  
wykracza  poza  te  widełki,  poza stawkę maksymalną wynagrodzenia  zasadniczego.  
To  wydaje  się  jest  jasne.  Nie  ma  co  Panie  Przewodniczący  oglądać  się  na 
wojewodę  tylko  trzeba  podjąć  stosowną  uchwałę,  tak  jak  zresztą  wójt  ją 
przygotował.  Wymigiwanie  się  czy  uciekanie  od  problemu,  tego  problemu  nie 
l ikwiduje.  Obowiązuje  nas  prawo.  W  granicach  tego  prawa  mamy  obowiązek 
postępować.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pierwsze  wójt  nie  przygotował  uchwały  tylko 
przygotowała  pani  referent  od  spraw  obsługi  rady.  Dziwne  by  było,  żeby  wójt 
przygotował  sobie  uchwałę  o  obniżeniu  sobie  wynagrodzenia.  Dziwne  by to  było. 
Tym bardziej ,  że  wójt  musi  posługiwać się  Kodeksem pracy.  W przypadku zmiany 
komukolwiek  wynagrodzenia  istnieje  okres  wypowiedzenia  warunków  płacy  i 
pracy  czyl i  3  miesiące  wcześniej  muszę  wypowiedzieć  warunki  płacy  i  dopiero 
może się  to  zmienić.  Oczywiście  osoba,  której  wypowiadam te  warunki  ma  prawo 
odwoławcze w stosunku do tego wszystkiego. Nie ma człowieka,  nie  ma instytucj i  
samorządowych,  które  miałyby  jasny  obraz  na  temat  tych  zmian.  Zarówno 
Komisja  Wspólna  Rządu  i  Samorządu  Terytor ialnego  wniosła  do  Trybunału 
Konstytucyjnego,  do  Prezydenta  wniosek  o  niewprowadzanie  w  życie  tychże 
Rozporządzeń  Rady  Ministrów.  Tylko  nie  ma  wątpl iwości  jedna  osoba  w  naszej  
gminie,  nasz  tutaj  radny  Bala.  Śmieszne  jest  też  w  ogóle  w  kontekście,  że  wójt  
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dzisiaj  otrzymał  absolutorium czyli  doceniono go za  pracę  za  ostatni  rok  i  myślę,  
że  bardzo  wysoko  doceniono.  Teraz  w nagrodę  za  to  rypnąć  po  wynagrodzeniu  na 
podstawie  zarządzenia,  które  spowodowało  wielki  bałagan  w  Polsce.  Na  pewno 
wchodziliście  Państwo  w  internet  i  widziel iście,  że  większość  samorządów  nie  
przyjmuje  tych  uchwał.  Mnie  naprawdę  trudno  jest  mówić,  bo  chodzi  o  moje 
wynagrodzenie.  Decyzja  i  tak  należy  do  was.  Szereg  samorządów,  które  chce  w 
ten  sposób  postąpić,  że  jak  sobie  żabę  stworzył  rząd,  to  niech  tą  żabę  teraz  
połknie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  ja  będę  głosował 
przeciw,  ale  chodzi  o  to,  że  to  jest  dla  mnie  decyzja  pol ityczna,  ale  też  bez 
żadnego  rozeznania.  Ktoś  podejmuje  taką  decyzję,  że  dzisiaj  na  budowie 
zarabiają  po  8  tys .  zł .  Majster  zarabia  trochę  więcej  –  12,  15  tys.  zł  na  budowie.  
Tutaj  obniża  się  zarobki  samorządowców.  Jeżel i  to  będzie  burmistrz  czy 
prezydent  miasta,  to  też  będzie  zarabiał  10  tys.  z ł .  Normalni  pracownicy 
zarabiają  bardzo  nisko  albo  dużo  więcej ,  pracownicy  fizyczni.  Powiem  tyle ,  że  
jedyna  decyzja  właściwa  rządu  to  powinna  podnieść  wynagrodzenia  minimalne  a 
nie  obniżać.  Wyrównamy  płacy  wszystkim,  ale  obcinamy  najwyższe,  tzn.  wyższe 
trochę.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kolejny  raz  słyszymy  tutaj  argumentację,  żeby  tej 
uchwały  nie  podejmować.  Na  posiedzeniach  komisj i  wójt  s twierdził ,  że  nie  ma 
przepisów prawnych,  które to  regulują.  To uchwała rady gminy reguluje wysokość  
wynagrodzenia  wójta  na  podstawie  ustawy  o  samorządzie  i  na  podstawie 
Rozporządzenia  Rady  Ministrów  określającej  widełki  wynagrodzenia 
zasadniczego.  Pan  Matuszewski  mówi,  że  niech  zrobi  to  wojewoda.  Ja  myślę,  że  
gdyby  w  Rozporządzeniu  Rady  Ministrów  te  widełki  zostały  podniesione,  to  Pan 
Matuszewski  jak  królika  z  kapelusza  wyciągnąłby  projekt  uchwały  podnoszącej  
wynagrodzenie  wójtowi,  tak  jak  to  było  we  wrześniu  2015  roku.  Natomiast  tu,  
ponieważ  jest  to  obniżka,  ucieka  Pan  do  takich  kruczków,  żeby  oddać  decyzję 
wojewodzie.  Myślę,  że  uchwałę  przygotował  wójt ,  bo  tylko  wójt  i  radni  mają 
kompetencje  do  składania  projektów  uchwał  a  nie  pracownik  biura  rady.  Pan 
Matuszewski ma obowiązek tą uchwałę przeprowadzić.  Taka jest  jego rola.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  przeprowadzę 
dlatego,  że  została  wprowadzona.  Gdyby  były  wyższe  widełki,  zdecydowanie 
byłbym za  podniesieniem.  Uważam,  że  mało  zarabiają  ludzie  i  dlatego  byłbym za 
podwyżką.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  skoro  mamy  żyć  w  państwie  prawa,  to  to 
prawo  jakoś  przestrzegajmy.  Ja  nie  chcę  zaglądać  do  niczyjej  kieszeni,  bo 
uważam  to  za  obrzydliwe.  Skoro  Rada  Ministrów  tak  zadecydowała,  to  trzeba  do 
tego  jakoś  podejść.  Wydaje  mi  się,  że  ta  uchwała  przygotowana,  jest  
przygotowana rozsądnie,  bowiem są pod uwagę brane maksymalne stawki.  Wójt w 
rezultacie  straciłby 1.280,-  zł .  W porównaniu  z  zarobkiem 10.180 nie  jest  to  duża 
kwota.  Czy warto się boksować, odkładać to  na później .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  chodzi  o  to  czy  te  pieniądze  będą  mniejsze 
czy większe,  bo jak powiedziałem, że najgorzej  być adwokatem w swojej  sprawie. 
Kwestia  podejścia  do  samorządu.  Rząd  nie  lubi  samorządu  i  to  wszyscy 
odczuwają.  Nawet  te  współczynniki  nasze  dotyczące  zadłużenia  samorządów 
gdzie  funkcjonuje  współczynnik  z  art .  243,  założony  kaganiec  na  samorządy. 
Kiedyś  mogliśmy się  do  60% budżetu  zadłużyć  czyl i  do  17  teraz  do  18 mln  zł .  W 
tej  chwil i  rząd  celowo  to  robi,  żeby  samorządy  nie  mogły  wykorzystać  środków 
unijnych,  żeby one zostały dla  rządu.  Rząd teraz ma w pogardzie  to  co samorządy 
myślą,  bo samorządy są solą  w oku dla  jednej  opcj i  poli tycznej .  Obniżając komuś  
ja  wynagrodzenie  uzasadniam,  że  w związku  z  tym i  tym,  Pan  nie  wykonał  tego  i 
tego,  źle  Pan  to  zrobił  to  i  to,  obniżamy  Panu  wynagrodzenie  o  tyle  i  o  tyle.  Ja 
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rozumiem i  mogę się  od tego odwołać.  Mam jeszcze  prawo.  Tutaj  ktoś  z  zewnątrz 
zadecydował  nie  za  jeden  samorząd,  ale  za  wszystkie  samorządy w Polsce.  Z  tym 
to  powinniśmy  się  nie  zgadzać.  Nie  ważne,  że  ja  będę  miał  obniżone,  ale 
powinniśmy  protestować  jak  protestuje  Komisja  Wspólna  Rządu  i  Samorządu 
Terytor ialnego,  jak  protestują  Związki  Gmin  Warmińsko-Mazurskie,  które  wręcz 
zalecają  takie  postępowanie.  Niech  właśnie  ten  organ  administracj i  rządowej  
zadecyduje,  wtedy będzie wiadomo.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  nawiązaniu  do  tego,  co  Pani  Jadwiga 
powiedziała,  że  prawo  powinno  być  przestrzegane  niezależnie  od  tego  czy  nam 
się  podoba czy nam się  nie  podoba.  Dobrze  by było  gdybyśmy jadąc  samochodem 
ignorowali  na  przykład  znaki  ograniczenia  do  50  km/h,  bo  nam  się  one  nie 
podobają  a  te  które  nakazują  jechać  szybciej  niż  60  km/h,  to  zostawiamy,  bo  nam 
się  podobają.  Do  tego  co  Pan  Wójt  powiedział ,  Rozporządzenie  Rady  Ministrów 
wydane  jest  na  mocy  ustawy,  bo  ustawodawca  takie  kompetencje  nadał  Radzie 
Ministrów,  że  ona  ma  ustalać  wysokość  czy  te  widełki  wynagrodzenia 
samorządowców.  Twierdzenie,  że  to  zostanie  skierowane  do  Trybunału 
Konstytucyjnego  czy  gdziekolwiek  indziej  jest  tutaj  podejrzewam  nieprawdziwe, 
ale  pomijam  to.  Niejedną  nieprawdziwą  rzecz  na  tej  sali  s łyszel iśmy.  Natomiast  
to,  że  to  rozporządzenie  może  ulec  zmianie,  to  jest  mało  prawdopodobne.  Na 
razie  będzie  obowiązywało.  Jeżel i  Pan  się  czuje  w  jakiś  sposób  szykanowany 
przez  rząd  czy  przez  Radę  Ministrów  tym  rozporządzeniem,  to  jako  pełnoprawny 
obywatel  ma  Pan  prawo  dochodzić  swoich  roszczeń  w  sądach  powszechnych  i  
jeżel i  sądy  uznają,  że  został  Pan  pokrzywdzony  tą  uchwałą  rady  gminy,  to  na 
pewno sąd nakaże wyrównać Panu te  stracone wynagrodzenie.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  2  głosami  za  (radna  Jadwiga  Dymkowska,  
radny  Ryszard  Bala),  8  głosami  przeciw  (radna  Małgorzata  Kamińska,  Joanna 
Leszczyńska,  Wiolet ta  Sawicka,  Iwona  Stanka,  Alina  Szymańska,  radny  Adam 
Królikowski,  Sławomir  Matuszewski,  Stanisław  Zaboroś),  4  głosach 
wstrzymujących  się  (radny  Adam  Butrymowicz,  Dariusz  Borkowski,  Zbigniew 
Napłoszek,  Arkadiusz  Piasecki)  –  nie  podjęła  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym punktem porządku obrad są wolne wnioski i  informacje.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  Panie  Wójcie  mam  do  Pana  4  sprawy:  pierwsza 
sprawa  jest  taka,  że  jak  Pan Bala  wspomniał  o  tej  drodze  na  Ominie.  Jakoś  to  się  
rozmyło,  że Pan nie odpowiedział .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  dokładnie  czytałem,  że  jest  ogłoszony 
przetarg i  jak wyłonione zostanie  naj tańsze kruszywo,  to przystąpimy do tego.
Sołtys – Pan Karol  Duda – czekamy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mówiłem  o  tym  jak  czytałem  działania  wójta 
między  sesjami.  Zostały  ogłoszone  przetargi,  bo  bardzo  różnią  się  w  cenie  
kruszywa. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  jeżel i  mogę 
uzupełnić,  to  całkiem  przypadkowo  wiem,  że  na  poprzednie  zapytanie  ofertowe 
nikt  się nie  zgłosił .  
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  druga  sprawa,  przechodziłem  ostatnio  na  ośrodek  i 
jeden  mieszkaniec  mnie  zaczepił ,  że  poumierały  wierzby  przy  rzece  od  tego 
odcinka  od  kościoła  do  sklepu.  Wszystkie  wierzby  poumierały.  Dwie  wierzby 
stoją  blisko  domu  Pani  Chmielewskiej .  Jeden  mieszkaniec  mnie  zapytał ,  który 
tam mieszka w pobliżu czy mogę zapytać na sesj i  czy jest  jakaś możliwość aby
gmina postarała się  o wycinkę tych dwóch drzew, bo one mogą spaść na dom. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dobrze.
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Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  to  jest  przy  domu  Pani  Chmielewskiej  i  w  każdej 
chwil i  to  się może stać.  
Trzecia  sprawa  –  byłem  na  pomoście  koło  Pana  Rene.  Tam  deseczki  odpadają.  
Żeby te  deski  jakoś przyblokowali  z  góry i  z dołu,  to  by te  deseczki  nie  odpadały.  
Może skaczą z tego pomostu i  te deseczki się luzują i  to spada.  
Czwarta  sprawa  jest  tego  typu,  czytałem  na  facebooku  z  Grunwaldu,  że  gmina 
dostanie dotacje  czy dostała  dotacje na Mielno?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chodzi  o  OSA  –  jest  są  otwarta  strefa 
aktywności  f izycznej .
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda –  to  jest  cały  projekt  z  placem zabaw?  Wiadomo kiedy 
będzie,   w którym miejscu ma powstać?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  już  jest  konkretnie  zlokal izowana. 
Zlokalizowana jest  w okolicy tych  wiat  w kierunku tego Pana co kupił  z Gdańska.  
Będzie przy samej drodze.  Z lokalizacją może się Pan zapoznać u Pana Rachuby.
Sołtys – Pan Karol  Duda – jaki to  jest  koszt tego wszystkiego?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  my 50% a  90  tys.  zł  jest  całość.  Dostaliśmy na 
dwie OSY czyli  na Łodwigowo i  na Mielno.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jedna  jest  wersja  rozszerzona  czyl i  jest  z 
placem zabaw i z  si łownią a  w Łodwigowie jest  sama siłownia.  
Sołtys – Pan Karol  Duda – czyli  w tym roku ma powstać?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – do końca września.   
Sołtys  –  Pani  Krystyna  Guzdaj  –  ja  chciałam  Panie  Wójcie  zgłosić,  ta  f irma, 
która te  świat ło  zakładała,  na posesj i  u  Pana Bacha zostawili  kawał  kabla.  On jest 
nie  schowany.  Powinni  zakopać go.  Ja byłam u Pana Wilczka,  ale  jakoś bez echa. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dobrze.  Jutro  Pani  Warmińska  mi  przypomni  a 
ja skieruję  wykonawcę.  Takie rzeczy są niebezpieczne.  To jest  zasilający kabel?
Sołtys – Pani Krystyna Guzdaj – tak.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – trzy sprawy mam: chodzi o to co zwróciła  się do 
mnie  Komisja  Budżetu  dotyczące  tej  przebudowy  w  miejscowości  Dylewko. 
Powtarzam,  że  stacja  podnoszenia  ciśnienia  wody  w  Dylewie  nie  ma  nic 
wspólnego  i  nie  może  mieć  nic  wspólnego  z  miejscowością  Dylewko,  która  jest  
oddalona  o  kilka  kilometrów  i  jest  tylko  z  tej  samej  sieci.  To  je  łączy.  Problemy  
w  Dylewku  występują  cyklicznie  w  związku  z  awariami  energii .  Jak  jest  spadek 
energi i ,  to  jak  opadnie  lustro  wody,  to  za  czym  napompuje  od  nowa,  to  w 
Dylewku  jest  2,  3  dni  nieraz  ciśnienie  wody bardzo  niskie.  Panowie  byli  na  wizj i  
lokalnej .  Obejrzel i  to  wszystko. Przygotowałem ofertę przebudowy ujęcia  wody w 
miejscowości  Dylewko.  Najlepszy  rozwiązaniem  tam  jest  nie  uruchomianie  tej  
s tarej  s tudni  tylko  wykonanie  zbiornika  retencyjnego  o  wielkości  około  10  m 3  z 
automatycznym  sterowaniem.  Ten  zbiornik  byłby  napełniany  w  momencie  kiedy 
jest  ciśnienie  duże  a  w momencie  spadku ciśnienia  on automatycznie  regulowałby 
i  uzupełniał  ciśnienie  sieci  w Dylewku.  Przy  zużyciu  3  m 3  średnio  wody dziennie 
w  Dylewku,  to  10  metrowy  całkowicie  zabezpieczy  na  kilka  dni  ciśnienie  wody 
dla  tych  mieszkańców.  Wstępna  cena  to  jest  około  98  tys.  zł .  Jeżeli  chodzi  o 
wykonanie  tego  przedsięwzięcia  myślę,  że  można  szukać  tańszego  zbiornika  i 
wykonawcy,  żeby się  zmieścić  w niższej  cenie.  Oczywiście  musi  to  znaleźć swoje  
miejsce w budżecie  gminy.  
Następna  sprawa  to  jest  te  taryfy  wody.  Powinniście  wiedzieć  jakie  teraz 
obowiązują  i  jakie  obowiązywały  i  jak  się  mamy w stosunku  do  gmin  sąsiednich.  
Wypisałem  sobie  ceny,  które  obowiązywały  i  które  teraz  po  tym  regulatorze 
„Polskich  Wodach”  jakie  są  i  jakie  będą  obowiązywały  do  roku  2021.  Stara  cena  
wody na  terenie  naszej  gminy wynosiła  2,56  zł ,  nowa cena  na rok  2018 –  2,64 zł ,  
ale  tylko  na  rok  2018.  Z  tego  powodu,  że  opłaty  za  przeprowadzenie  całej  tej 
operacj i ,  za  całe  te  przedsięwzięcie  w  tym  roku  trzeba  ponieść  opłaty.  W 
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przyszłym  roku  tych  opłat  nie  będziemy  ponosil i ,  bo  ta  cena  będzie  ustalona  na 
kilka  lat ,  na  3  la ta.  W przyszłym  roku  będzie  ta  cena  wynosi ła  2,58  zł  czyl i  o  2  
grosze wyżej  jeżeli  chodzi  o cenę wody.  
Jeżeli  chodzi  o  cenę  ścieków  wynosi  na  dzisiaj  6,24  zł  a  właśnie  już  po 
regulacjach będzie wynosi ła  6,26 zł  czyl i  też  2 grosze więcej .  Udało się  utrzymać 
te  ceny.  Musicie  Państwo sobie  zdawać sprawę,  że  to  jest  bardzo duża  praca  Pani, 
która  przygotowała  ten  wniosek,  bo  szeregu  gmin  wnioski  negatywnie  zostały 
rozpatrzone.  Ceny  urząd  bądź  podnosił ,  bądź  obniżał  w  zależności  jakie  koszty 
przedstawiono.  Dla  porównania  cen  Gmina Gietrzwałd  ma 3,92 zł ,  Morąg 4,18  zł ,  
Dąbrówno  3,46  zł ,  Miłomłyn  3,33  zł ,  Nidzica  3,71  zł ,  Stawiguda   3,61  my  2,58 
zł .  
Ścieki  mamy  6,26  zł ,  Gietrzwałd  ma  6,03  zł ,  Morąg  6,89  zł ,  Dąbrówno  6,16  zł ,  
Barczewo  8,22  zł  i  Stawiguda  6,82  zł ,  czyli  zbl iżone.  Oczywiście  cena  ścieków 
jest  tam niższa  im większa  infrastruktura  na  terenie  gminy.  Koszty  spadają  jeżeli  
jest  więcej  użytkowników  tej  s ieci  ściekowej.  Tak  że  myślę,  że  jest  do  przyjęcia  
dla  mieszkańców i jest  to już cena nowa dla  Gminy Grunwald od 15 czerwca 2019 
roku  do  15  czerwca  2021  roku.  Na  3  la ta  mamy  ceny  zamrożone.  Jest  to  bardzo 
ważne.  Ma się  o  wiele  lepiej ,  mówię  tu  o  podatkach  o  których żeśmy rozmawiali ,  
dlatego  że  te  zużycie  wody  wpływa  na  budżety  rodzin.  Dlatego  cieszę  się,  że 
takie ceny udało nam się utrzymać.  
Jeszcze  następna  sprawa,  w  tej  chwili  wiecie,  że  są  duże  szkody  w  zewiązku  z  
występowaniem  suszy.  Gmina  Grunwald  już  została  uznana  jako  gmina  dotknięta 
suszą.  Rolnicy  mogą  składać  do  tutejszego  urzędu  wnioski  o  oszacowanie  szkód 
w  uprawach  rolnych.  Wnioski  są  do  pobrania  u  nas  w  urzędzie,  ale  również 
możecie  pobrać  na  stronie  internetowej  Urzędu  Wojewódzkiego.  Tam  jest  taka 
strona  –  ochrona  środowiska  –  zakładka  rolnictwo  –  tam można  pobrać.  Możecie 
u  nas  w  gminie  pobrać.  Gmina  zgodnie  z  dyspozycjami  wydanymi  przez 
wojewodę przyjmuje wnioski i  w postaci  tabelarycznej  raz na tydzień wysyła do
Urzędu  Wojewódzkiego  o  i lości  złożonych  wniosków  wraz  z  wnioskiem  o 
powołanie  komisj i .  Tą  komisję  powołuje  wojewoda.  Raz  na  tydzień  będzie  to.  
Oryginały  złożonych  wniosków  gmina  wysyła  do  Powiatowego  Zespołu 
Doradztwa  Rolniczego.  Rolnicy  składają  wnioski  w  terminie  10  dni  od 
wystąpienia skutków suszy.  Każdy rolnik określi  sam, kiedy ta  susza go dotknęła. 
Czwarta  wiadomość  jest  taka,  że  znowu  Stowarzyszenie  Pomoc  Dzieciom 
Potrzebującym  im.  Janiny  Pelczarskiej  wystąpi ło  ze  sprawą  do  sądu  w  stosunku 
do  gminy  o  wyrównanie  dotacj i  w  wysokości  55  tys.  zł .  Podpisała  Pani 
Rubczewska,  równocześnie  pracownik  Kuratorium  Oświaty.  Zobaczymy  jak  ta 
sprawa  będzie  rozstrzygnięta.  Według  mnie  już  na  2017  rok  od  1  stycznia  jest 
bardzo  jasny i  jednolity  sposób  nal iczania  tych  opłat .  Poza  tym specjalnie  żeśmy 
pracownika  zatrudnili ,  który  tego  pilnuje.  Poza  tym jeszcze  ta  ustawa  o  systemie  
oświaty  bardzo  wyraźnie  reguluje.  Pismo,  które  skierowaliśmy  do  MEN 
odpowiedziało  nam,  że  absolutnie  to  nie  jest  w kompetencj i  sądów powszechnych 
tylko  sądów  administracyjnych.  W pierwszej  kolejności  będę  chciał  to  skierować 
do  Sądu  Administracyjnego.  W  drugiej  kolejności  jeżel i  nie  da  się,  to  będę  to 
chciał  przenieść  do  innego sądu.  W każdym razie  jeżeli  to  wyrównanie  zapłacimy 
punktowi  przedszkolnemu  w  Stębark,  to  dzieci  w  punkcie  przedszkolnym  w 
Stębarku  dostaną  dwukrotnie  więcej  pieniędzy  niż  nasze  dzieci  uczące  się  w 
przedszkolach.  Tak to wygląda z  zewnątrz  jak się korzysta  z usług prawnych.
Ostatnia  wiadomość  –  Prokuratura  w  Elblągu  prowadzi  postępowanie  przeciwko 
mnie z powiadomienia obecnego tu na sal i  radnego Ryszarda Bali .  
Mieszkaniec Gierzwałdu – Pan Edmund Żmijewski – ja mam pytanie do Pani
radnej  Kamińskiej ,  te  pozyskane  8  tys .  zł ,  to  nie  jest  czasami  na  budowę  tego  
gril la  tam przy szkole?
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Radna – Pani Małgorzata Kamińska – tak.  Lokalizacja jest  koło „Orlika”.
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  Pani  Małgosiu  ja  jestem 
teraz ki lka dni  na urlopie,  idzie  Pani zobaczy co tam jest .  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ja wiem.
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  ja  uważam,  że  jak  jest 
gril l  to  są  i  browary.  Tak będzie.  Ja  uważam,  że  to  jest  teren  szkoły.  Ja  jestem na  
urlopie.  Była wybudowana wiata  i  nikt  się  nie  zajął ,  każdy wybudował,  postawił  i  
poszedł.  Dzięki  Panu  Wójtowi  załatwiliśmy  to,  ale  tam  jest  tragicznie,  w  tej 
chwil i  jest  tragicznie.  Nie można budować wszystkiego koło szkoły.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  Panie  Żmijewski 
ja proponuję  przenieść na zebranie wiejskie  dyskusję na temat  gril la
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  tak  mieszkańcy  ustali l i  na  zebraniu 
wiejskim. Było zebranie wiejskie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  tej  sytuacj i  Panie  Przewodniczący  dobrze  jest 
jak  przychodzą  mieszkańcy i  zgłaszają  swoje  problemy.  Trzeba  tym mieszkańcom 
dać  możliwość  wypowiedzenia  się  a  radni  mają  pokornie  wysłuchać  dopóki  
wypowiedź nie  zostanie  zakończona.  Pani  Kamińska  jak  widzę  ma  taką  skłonność 
do  wchodzenia  w  wypowiedzi  innych,  przerywania,  zakłócania.  To  jest  właśnie 
widać.
Ja  chciałem  wrócić  do  tego  co  Pan  Wójt  przed  chwilą  powiedział .  Wymienił  tam 
szereg  przedsięwzięć,  które  wykonuje  czy też  będzie  wykonywać.  Na poprzedniej  
sesj i  wójt  przedstawił  dwa  postanowienia  Kolegium  Odwoławczego  w  Elblągu 
dotyczące  mojej  osoby.  Z  mojej  inicjatywy  te  postanowienia  wydano.  Myślałem, 
że  dzisiaj  usłyszę  kolejną  informację,  ale  widocznie  wójt  nie  chce  na  ten  temat 
mówić.  W  związku  z  tym  ja  powiem:  Postanowienie  Samorządowego  Kolegium 
Odwoławczego  w  Elblągu  w  sprawie  ponaglenia  Pana  Ryszarda  Bali  na 
przewlekłość.  Samorządowe  Kolegium  postanawia  wskazać,  że  Wójt  Gminy 
Grunwald,  jako  organ  rozpatrujący  wniosek  Pana  Ryszarda  Bali  z  dnia  9  marca 
2017  r.  o  udzielenie  informacji  publicznej  poprzez  udostępnienie  kopii 
papierowych  wniosków  złożonych  w  2017  roku  przez  uprawnione  osoby  i 
podmioty  dotyczących  przeznaczenia  środków  w  budżecie  gminy  Grunwald  na 
realizację  proponowanych  przez  wnioskodawców zadań  w  2018  roku  dopuści ł  s ię 
przewlekłości  w  prowadzonym  postępowaniu,  przy  czym  przewlekłość  ta  nie 
miała  miejsca z rażącym naruszeniem prawa. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – i  o to chodzi.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  zobowiązać  wójta  do  załatwienia  sprawy  z  wyżej 
opisanego  wniosku  Pana  Ryszarda  Bali ,  wyznaczając  termin  do  jej  załatwienia  w 
ciągu 30 dni od dnia doręczenia organowi niniejszego postanowienia.
Zarządzić  wyjaśnienie  przyczyn  i  ustalenie  osób  winnych  przewlekłości,  a  także 
podjęcie  środków zapobiegających przewlekłości  w przyszłości.  
Ta  sprawa  ciągnie  się  od  października  2017  roku.  To  że  Państwo  radni  nie 
chciel iście  wniosków  w  oryginale  czy  kopii  z  oryginałów  oglądać,  to  jest  jakby 
wasza  sprawa.  Ja  te  wnioski  chciałem  zobaczyć.  Do  tej  pory  jak  słyszycie 
Państwo  tych  wniosków  nie  ma.  Mogę  przypuszczać,  że  część  wniosków  była 
składana  telefonicznie,  dlatego  tak  trudno  wójtowi  teraz  odtworzyć  te  wnioski. 
Wykaz  tych  wniosków  radni  z  biura  rady  dostali ,  więc  można  będzie  sprawdzić,  
czy  będą  wszystkie  czy  nie.  Chciałem  zapytać  Pana  Wójta  czy  są  projekty  na  
wykonanie świetl ic  w Mielnie,  Kiersztanowie,  Stębarku i  Glądach? Czy gmina ma 
takie projekty?  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  Mielnie  ma,  w  Stębarku  ma,  w  Glądach  ma. 
Kiersztanowo ma świetl icę.
Radny – Pan Ryszard Bala – w Kiersztanówku. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  projekt.
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Radny – Pan Ryszard Bala – czyli  w tych wszystkich czterech miejscowościach?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  projekt,  jest  pozwolenie na budowę.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  a  czy  jest  projekt  na  wykonanie  boiska  przy 
gimnazjum w Stębarku?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  do  Pana  Przewodniczącego,  czy  w 
lipcu i  s ierpniu planuje Pan zwołanie sesj i?  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  rozmawial iśmy o 
tym  na  posiedzeniach  komisj i ,  że  po  15  lipca  ma  być  zwołana  sesja.  Nie  wiem, 
czy to nie  będzie w trybie nadzwyczajnym.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  planie  nie  ma.  Rozumiem,  że  część  radnych,  ja 
również chcę zaplanować jakiś urlop.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – po 15 lipca.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – 18 lipca komisja,  20 l ipca sesja.
Sołtys  –  Pani  Małgorzata  Uchal  –  czy  w  sprawie  projektu  świet l icy  w  Glądach 
coś wiadomo,  na temat  f inansowania.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – na razie  wszystko, że tak powiem w powijakach. 
Nic  nie  mamy,  żadnych  wiadomości  na  temat.  Nie  jest  uruchomiony,  bardzo  
dziwię  się,  kierunek  pieniędzy   na  kulturę  jest  bardzo  opóźniony.  Projekt  jest  
nowy,  ale  w  ramach  remontu  kapitalnego.  Nie  dostalibyśmy  zezwolenia 
lokalizacyjnego  na  budowę  przy  rzeczce.  Jest  wniosek  złożony.  Jak  Wilczek 
wróci  z urlopu, to się  dowiem. Chyba,  że przyjdzie wiadomość wcześniej .
Sołtys  –  Pan  Małgorzata  Uchal  –  ja  mam  fundusz  sołecki  uzależniony  od  tej 
budowy.  Chciałabym wiedzieć.
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  Panie  Wójcie  tam  za 
rzeką jest  gmina Ostróda,  to  też powinni  dołożyć.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  chciałam  powiedzieć  parę  słów  na 
temat  tego grantu,  który udało nam się  wygrać.  Ja uważam, że jest  to bardzo duży 
plus  dla  naszych  mieszkańców,  że  mamy  dodatkowe  pieniądze,  mamy  dodatkową 
inwestycję.  Dzięki  ogromnej  pracy Pani Magdy,  mojej ,  również przy pomocy Pani 
sołtys .  Zadecydowali  o tym mieszkańcy w którym miejscu ma być zlokalizowane
miejsce na ognisko. Tam mają być huśtawki dla dzieci,  dla dorosłych.  Gdyby były 
środki  to  tamten  teren  chcemy  w  przyszłości  zagospodarować  na  taki  park,  w 
którym  będą  alejki  spacerowe,  będą  posadzone  drzewka.  Dlatego  w  tamtym 
kierunku  to  między innymi  poszło.  To nie  była  decyzja  ani  moja  ani  Pani  Magdy,  
ani  pani  sołtys  tylko  o  tym  zadecydowali  mieszkańcy,  którzy  na  tym  zebraniu 
byli .  Informacje  były.  Jeżeli  chodzi  o  zanieczyszczenia,  wystarczy  zobaczyć  na 
przystanku.  Idąc tym tokiem rozumowania,  to  trzeba i  przystanki  pozamykać.
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  Pani  Małgosiu  mnie 
chodzi  o  to,  żeby  było  trochę  dalej ,  bo  gdzie  będzie  gril l ,  to  żeby  później  nie  
było takiej  gadki,  że koło szkoły piją  piwo, że są imprezy.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  wszyscy wiedzą  gdzie  można  pić  a  gdzie 
nie  można.  Po  to  mamy  fundusz  sołecki,  po  to  mamy  zebrania,  żeby  mieszkańcy 
mogli  decydować  co  zrobić,  jak  zrobić.  Każde  sołectwo  miało  okazję  taki  grant  
zdobyć.  Wystarczyło odpowiednio wypełnić wnioski.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jak teraz ta  ustawa nowa wchodzi  o wychowaniu 
w  trzeźwości,  co  ma  być  poprawiona,  tam  się  mówi  wyraźnie  o  50  metrach  od  
placówek  oświatowych,  kulturalnych.  Jeżel i  to  wejdzie,  to  absolutnie  nie  będzie  
można  tam  spożywać.  Można  policję  angażować  w  to,  żeby  porządek 
utrzymywali .  Chciałem  powiedzieć,  że  jeszcze  10  tys.  zł  dostal iśmy  na  drzwi  do 
strażnicy w Dylewie.  Teraz będę robił  zapytanie o cenę i  drzwi będziemy
wymieniać.  
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Sołtys  –  Pan  Zygmunt  Mioskowski  –  dziękuję  Panu  Wójtowi  za  wykonanie 
funduszu sołeckiego i  Panu radnemu powiatu,  za dokończenie chodnika.  

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
następny punkt -  interpelacje  i  zapytania.
Mamy tutaj  jedną interpelację.
„Pan  Henryk  Kacprzyk  Wójt  Gminy  Grunwald  za  pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady Gminy 
Obserwując  działania  i  wypowiedzi  wójta  gminy  Grunwald  w  zakresie 
zamawiania  kolejnych  projektów  przedsięwzięć  inwestycyjnych  zwracam  się  z 
interpelacją i  proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:
1.  Jakie  projekty infrastruktury:
-  kulturalnej ;
-  oświatowej;
-  drogowej;
-  energetycznej ;
-  wodno-kanal izacyjnej ;
-  sportowej  
posiada  gmina  Grunwald,  których  opracowania  zleciła,  a  które  nie  zostały 
zrealizowane?
2. Jaki  jest  przewidywany termin realizacj i  poszczególnych projektów.”
Odpowiedź:
„Pan Ryszard Bala Radny Gminy Grunwald
W odpowiedzi  na  interpelację  z  dnia  16  maja  2018  r.  gmina  Grunwald  informuje, 
iż  nie  jest  w  posiadaniu  projektów  infrastruktury,  których  realizacja  wynikałaby 
wprost  z  zapisów  w  dokumentach  strategicznych,  wieloletnich  programów 
rozwoju gminy.
W  opracowaniach  tych  określono  cele  do  realizacj i  poprzez  wykonanie  zadań  w 
poszczególnych  dziedzinach  rozwoju,  które  następnie  wpisane  zostają  do  budżetu 
jednostki.  Kształt  budżetu  i  wybór  zadań  do  real izacj i  zatwierdzają  radni  Rady 
Gminy Grunwald.  Z uwagi na fakt,  iż  w piśmie nie  przedstawiono ram czasowych, 
zbadany został  okres ostatnich czterech lat .  Analiza dowiodła,  że każde z zadań
przewidzianych  do  real izacj i  w  budżecie  danego  roku  zostało  zreal izowane.  Wójt 
Gminy”
Radny  Pan  Ryszard  Bala  –  odnośnie  tego  co  Pan  Przewodniczący  przed  chwilą 
odczytał  i  odnośnie  tego,  co  10  minut  temu  odpowiadał  wójt .  Są  projekty 
podobno  świetl icy  w  Mielnie,  Kiersztanówku,  Glądach,  Stębarku.  A  ja  właśnie 
pytałem,  czy  gmina  posiada  takie  projekty?  Wójt  odpowiedział  to,  co  przed 
chwilą  Pan  Matuszewski  przeczytał .  Nie  wiem  czy  osoba  -  tu  jest  w  podpisie 
Henryk  Kacprzyk  -  tworząca  tą  odpowiedź  zrozumiała  o  co  chodzi  czy  też 
napisała co jej  ś l ina na język przynies ie.  Ja w swoich interpelacjach i  zapytaniach 
najczęściej  proszę,  aby w wypadku niezrozumienia treści  mojego żądania,  mojego  
wniosku  o  kontakt  telefoniczny.  Wyjaśnię  o  co  chodzi  i  nie  będzie  potrzebne 
zwracanie  się  do  przewodniczącego  o  udzielenie  odpowiedzi  zgodnie  z  moją 
intencją a nie  z tym co -  jak powiedziałem ślina na język przynosi.  
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  ja  zauważyłem,  że  w 
gminie  naszej  radni,  to  jak  pamiętam  zawsze  wójt  mówił,  że  radnym  to  się  jest 
dla  całej  gminy a  u  nas  się  podchodzi  tak,  że  każdy pilnuje  swojego.  To  źle  jest ,  
to  błąd  jest .  Ktoś  coś  zgłosi ,  to  wszyscy  przeciwko,  bo  u  mnie  nie  ma.  Jest  s ię 
radnym dla całej  gminy.
Sołtys – Pan Marek Kopecki – ja w sprawie szkód zwierzyny łownej .  Przyszło
pismo,  żebyśmy my szacowali  szkody.  U jednego się dobrze zrobi u drugiego źle.
Nie wiem czy każdy rozróżni  czy są to  ślady jelenia  czy innego zwierzęcia?
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pierwotnie  przygotowywana  ustawa  przez 
nieobecnego  już  ministra  rolnictwa,  ustawa  dotycząca  szacowania  tych  szkód 
miała  całkowicie  inaczej  wyglądać.  Miał  być  rzeczoznawca  przy  wojewodzie.  On 
miał  oceniać  szkody.  Później  w  ostatniej  chwili  nie  wiadomo  dlaczego,  rzucono 
taki  głupi  pomysł ,  że  ja  przyjmuję  wnioski  i  kieruję  do  sołtysów  i  koła  opłacają 
rzeczoznawców,  bo  oni  to  wyceniają.  Ja  wiem,  że  sołtysi  nie  są  przygotowani  do 
wyceny,  bo po pierwsze nie  wiedzą jak szacować.  Nie muszą rozpoznawać tropów 
gatunków. W tej  chwili  jest  nowelizacja tej  ustawy.  
Radny Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  obciążanie  sołtysów takim obowiązkiem, 
to  totalna  bzdura.  Była  nowelizacja  prawa  łowieckiego.  My  jako  myśliwi 
powoływaliśmy  komisje,  musiel i  przejść  szkolenia.  Ma  być  nowelizacja  tej  
ustawy  –  prawo  łowieckie.  Te  kompetencje,  które  zostały  nałożone  na  sołtysa,  
gminy  mają  być  przesunięte  na  specjalistów  doradztwa  rolniczego,  którzy  się  na 
tym znają.

Ad  pkt  8.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  LI sesję Rady Gminy.

Protokołowała

Bronisława Warmińska

Przewodniczący Rady Gminy

Sławomir Matuszewski
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